
Protokół  nr VI/2011 

z sesji Rady Gminy Ł ęka Opatowska 

odbytej w dniu 23  lutego 2011 r. 

w sali posiedze ń Urzędu Gminy w Ł ęce Opatowskiej 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji 

Przewodniczący Rady pan Adam Kopis o godz. 11:05 otworzył sesję i po powitaniu Radnych  
Sołtysów, Pana Wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli lokalnej 
prasy oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15-stu 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Pan Witold Jankowski 
- Sekretarz Gminy - Pani Małgorzata Gąszczak  
- Skarbnik Gminy - Pani Alina Brząkała 
- Inspektor ds. gospodarki gruntami   - Pani Anna Pilarek                                                                                                       
  - Kierownik     Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Pani Barbara Kulak 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Aniela Lipińska  
- Radca Prawny – Pani Gabriela Drzazga 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyj ęcie porz ądku obrad 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania 

uchwał. 
6. Informacja radnych powiatowych o pracach Rady Powiatu i sprawach dotyczących 

Gminy Łęka Opatowska.  
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

• uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru połoŜonego w obrębie geodezyjnym Piaski w gminie Łęka Opatowska 

• powołania Komisji Mieszkaniowej i Pomocy Społecznej  
• przyjęcia „Regulaminu konsultacji z organizacjami pozarządowymi                             

i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności poŜytku 
publicznego i o wolontariacie, dotyczących projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach działalności statutowej tych organizacji”. 

8. Informacja Kierownika Związku Spółek Wodnych dotycząca cieków wodnych na 
terenie Gminy Łęka Opatowska 

9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                     
w Łęce Opatowskiej za rok 2010. 

10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania zadań ujętych w preliminarzu alkoholowym  
i z programu narkomanii za rok 2010. 
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11. Interpelacje i zapytania radnych. 
      12. Odpowiedzi na interpelacje złoŜone na poprzednich  sesjach.  
      13. Wolne głosy i wnioski. 
      14. Zakończenie obrad VI Sesji Rady Gminy. 
Pan Przewodniczący spytał czy nie ma uwag co do proponowanego porządku obrad. 
Wobec ich braku „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 15-stu radnych jednogłośnie. 

Ad. 3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „Za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 

Ad. 4. Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Pan Przewodniczący powiedział, iŜ w okresie międzysesyjnym  na zaproszenie,  uczestniczył 
w wyborach sołeckich w miejscowości Szalonka, Trzebieniu i jako mieszkaniec Opatowa w 
Opatowie. Pogratulował nowo wybranym sołtysom, Ŝyczył dobrych decyzji nadchodzącej 
czteroletniej kadencji, dobrej współpracy na kaŜdym szczeblu lokalnej władzy oraz pogody 
ducha na kaŜdy dzień kadencji, która jest przed nami, podziękował sołtysom z poprzedniej 
kadencji za dotychczasową pracę oraz włoŜone zaangaŜowanie. 

W kaŜdą środę, pełnił dyŜur w Urzędzie Gminy w Łęce Opatowskiej przygotowując materiały 
do poszczególnych sesji jak i wychodząc naprzeciw mieszkańców, którzy przedkładają 
sprawy, które ich nurtują. 

6 lutego br. był sędzią i uczestniczył w VI turnieju  o puchar prezesa OSP Biadaszki. ZłoŜył 
na ręce Prezesa OSP Biadaszki jak i Sołtysa wsi Biadaszki gratulacje za zorganizowanie 
trak wspaniałej imprezy. Ranga jak i rozgrywki z roku na rok są na coraz większym poziomie.     

18 lutego uczestniczył w spotkaniu w Starostwie w Kępnie, którego inicjatorem był Pan 
Przewodniczący Rady Powiatu. W tym samym dniu uczestniczył w spotkaniu w Kępnie, które 
dotyczyło promocji powiatu oraz wydania rocznika, którego współautorem jest Pan Starosta   
Powiatu kępińskiego  

19 lutego na sali sportowej w Łęce Opatowskiej odbył się turniej piłki noŜnej chłopców 
rocznika 97 i młodszych jak równieŜ 19 lutego na zaproszenie Koła Emerytów i Rencistów 
uczestniczył w spotkaniu karnawałowym w sali OSP Opatów.  

Wobec braku pytań i uwag, Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad  

Ad. 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno ści mi ędzysesyjnej: 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Pan Wójt złoŜył sprawozdanie za 
okres od 26 stycznia do dania 23 lutego 2011 r. Poinformował Ŝe przyjęte przez Radnych  
uchwały Rady na sesji 26 stycznia 2011 r. zgodnie z obowiązującym terminem zostały 
wysłane w dniu 3 lutego 2011 r. do Wydziału Prawnego i Nadzoru w Kaliszu oraz do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem.                            
 W okresie międzysesyjnym zakończyły się wybory sołtysów w naszej gminie, na 
których w większości Pan Wójt uczestniczył, a tam gdzie z róŜnych przyczyn nie mógł być 
obecny bardzo przeprosił.  

TakŜe w tym okresie międzysesyjnym odbywały się zebrania sprawozdawczo-wyborcze 
Ochotniczych StraŜy PoŜarnych w poszczególnych sołectwach na których w większości Pan 
Wójt uczestniczył.  
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31. 01. br. Pan Wójt podpisał umowę na wykonanie II etapu rewitalizacji starej szkoły tzw. 
Rządówki w Łęce Opatowskiej z wykonawcą,   wyłonionego w drodze przetargu czyli Zakład 
Projektowo-Budowlany „PROJEKTOBUD” Andrzeja Połomskiego z Kępna na kwotę 
278 633,70 zł. Na tę inwestycję jest przyznane dofinansowanie z programu Obszary 
Wiejskie.  

Na zaproszenie Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych w dniach 
3-4 lutego br. w Rosnówku koło Poznania uczestniczył w zjeździe wójtów, burmistrzów, 
prezydentów z woj. wielkopolskiego. Spotkanie to miało formę nie tylko spotkania ale 
równieŜ szkolenia.  

W dniach 14-15 lutego br. wraz z Panią Skarbnik uczestniczył w organizowanym przez RIO 
w Poznaniu w szkoleniu merytorycznym dot. działalności Gminy w ujęciu finansowym. 

16 lutego na zaproszenie Pana Wójta odbyło się w naszej gminie spotkanie z Panem 
Starostą Włodzimierzem Mazurkiewiczem oraz Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych  
z Panem Adamem Bryłka, którym wskazano odcinki dróg powiatowych, na terenie Gminy 
Łęka Opatowska, które są w najgorszym stanie. Obaj Panowie zapoznali się ze stanem dróg 
powiatowych w gminie Łęka Opatowska. Ustalono, iŜ na następnym spotkaniu, ze strony 
Pana Starosty jak i Pana Dyrektora  będą przedstawione  propozycje w formie planu co do 
remontu poszczególnych dróg powiatowych w tym roku.  

17 lutego br. odbyło się posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia, której Pan Wójt jest 
członkiem, posiedzenie dotyczyło stanu bezrobocia a takŜe finansowania Powiatowego 
Urzędu Pracy osób bezrobotnych z terenu powiatu. Pan Wójt podkreślił, iŜ w tym roku 
środków na finansowanie działalności wspierającej bezrobotnych jest duŜo mniej niŜ w latach 
ubiegłych   

W okresie międzysesyjnym Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z Radą Powiatu                               
w Wielkopolskiej Izbie Rolniczej. W tym roku odbędą się wybory do Wielkopolskiej Izby 
Rolniczej, które mają się odbyć 3 kwietnia br. Potencjalnymi wyborcami mogą być 
posiadacze gospodarstwa rolnego. Prosili o pomoc w zorganizowaniu wyborów w gminach. 
W gminie Łęka Opatowska będzie 1 lokal wyborczy w sali sesyjnej. Samo przeprowadzenie 
wyborów finansują Wojewódzkie Izby Rolnicze. Ze strony Urzędu Gminy Łęka Opatowska 
jest bezpłatnie udostępniony lokal, wszystko po to aby te wybory mogły się odbyć i w 
odpowiednich warunkach i w odpowiedniej oprawie. Zostało podpisane odpowiednie 
porozumienie między Wielkopolską Izbą Rolniczą a Urzędem Gminy co do przygotowania 
wyborów.  

22 lutego br. Pan Wójt podpisał umowę z firmą Pana Kubota wyłonioną w drodze przetargu, 
na budowę Centrum Pszczelarstwa w Mariance Siemieńskiej na kwotę 244 332,93 zł.                  
Jest moŜliwość skorzystania z dofinansowania z programu „Obszary Wiejskie”. 

Na koniec swojego wystąpienia przedstawił wszystkim obecnym, wybranych w wyborach 
sołtysów na nową kadencję. 

Marek Klepacz- Sołtys wsi Biadaszki                                                                                            
Krystyna Staloch – Sołtys wsi Kuźnica Słupska                                                                            
Tadeusz Osada – Sołtys wsi Lipie                                                                                                     
Dariusz Gąszczak – Sołtys wsi Łęka Opatowska                                                                           
Jerzy Grzesiak – Sołtys wsi Marianka Siemieńska                                                                   
Grzegorz Adamski – Sołtys wsi Opatów                                                                                         
Radosław Szubert – Sołtys wsi Piaski                                                                                                    
Tomasz Piszczałka – Sołtys wsi Raków                                                                                        
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ElŜbieta Skotnik – Sołtys wsi Siemianice                                                                                           
Iwona Kołodziejczak – Sołtys wsi Szalonka                                                                                      
Marian Gąszczak – Sołtys wsi Trzebień                                                                                          
Piotr Stodolski – Sołtys wsi Zmyślona Słupska 

Pan Wójt serdecznie pogratulował nowo wybranym sołtysom jak i podziękował 
dotychczasowym za ogromną i owocną pracę w czynieniu dobra dla mieszkańców Gminy. 

Następnie Pan Wójt poruszył temat wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego tj. staŜysta, kontraktowy nauczyciel, 
mianowany, dyplomowany. Na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w kaŜdej 
gminie w całym kraju zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa nauczyciele nie mogą 
dostać niŜszego wynagrodzenia od określonej kwoty bazowej. W gminie Łęka Opatowska 
nie było do tej pory przypadku aby nauczyciel na określonym stopniu awansu zawodowego 
otrzymał  wynagrodzenie niŜsze od kwoty bazowej określonej w przepisach prawa.   

Idąc dalej Pan Wójt powiedział, iŜ w  ostatnim czasie w bardzo wielu gminach zamykane są 
placówki Poczty Polskiej. Taka niekomfortowa sytuacja dotyczy równieŜ Gminy  Łęka 
Opatowska, w której planuje się likwidację jedynej placówki Poczty. Jest to tendencja 
ogólnopolska nie dotyczy tylko Gminy Łęka Opatowska tylko gmin w całym kraju. Pan Wójt 
zaproponował aby wspólnie z Radą wystosować pisemny protest aby nie likwidować jedynej 
placówki pocztowej w Łęce Opatowskiej.  

Następnie Pan Przewodniczący podziękował Panu Wójtowi za wystąpienie i otworzył 
dyskusję na temat  sprawozdania Pana Wójta.  

Jako pierwszy głos zabrał Pan Adamski, który spytał jakie kwoty bazowe wynagrodzenia 
przy poszczególnych stopniach awansu zawodowego nauczycieli obowiązują w gminie Łęka 
Opatowska.   

Pan Wójt odpowiedział, iŜ są to  kwoty ustalone zgodnie z przepisami prawa, które kształtują 
się następująco. 

Od 01.01.-31.07.2011 r. kwota bazowa w wysokości 2.286,75 zł. 

Od 01.09.-31.12.2011 r. kwota bazowa w wysokości 2.446,82 zł.  

- nauczyciel staŜysta – 100 % kwoty bazowej; 

- nauczyciel kontraktowy – 111 % kwoty bazowej; 

nauczyciel mianowany – 144 % kwoty bazowej; 

nauczyciel dyplomowany – 184 % kwoty bazowej. 

Wobec braku pytań co do wystąpienia Pana Wójta, Pan Przewodniczący wspólnie z Panem 
Wójtem, złoŜyli podziękowania na ręce byłych sołtysów: Pani Kazimierze Holka z Szalonki 
oraz w zastępstwie za nieobecnego sołtysa ze Zmyślonej Słupskiej - Pana Grzegorza 
Stodolskiego na ręce obecnego sołtysa tej miejscowości – Pana Piotra Stodolskiego – ojca 
ustępującego sołtysa. Przewodniczący Rady Gminy z Panem Wójtem serdecznie 
podziękowali za dotychczasową wieloletnią współpracę z władzami samorządowymi Gminy 
Łęka Opatowska, za sumienne dbanie o dobro lokalnych społeczności we wszystkich 
dziedzinach Ŝycia za troskę polegającą na skutecznym realizowaniu zadań, inicjatyw 
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słuŜących rozwojowi sołectwa a tym samym całej gminy. śyczyli realizacji dalszych 
zamierzeń i celów na rzecz wsi, sukcesów zawodowych i pomyślności w Ŝyciu osobistym. 

  Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 

Ad. 5. Informacja radnych powiatowych o pracach Rad y Powiatu i sprawach 
dotycz ących Gminy Ł ęka Opatowska.  

Jako pierwszy głos zabrał Radny Powiatowy Pan Czesław Kokot, który powiedział, iŜ   28 
lutego br. odbędzie się szóste posiedzenie Rady Powiatu  tzw. sesja budŜetowa, na której 
będą uchwalać budŜet na 2011 r., który opiewa po stronie dochodów na kwotę 41,5 mln. zł a 
po stronie wydatków 44 mln. zł. Zdementował pogłoski dot. powiatowego szpitala.  Szpital 
nie będzie zamykany będzie remontowany. Po długich spotkaniach, negocjacjach, 
dyskusjach Pana Starosty i Dyrekcji Szpitala doszli do porozumienia, iŜ kontynuacja remontu 
szpitala będzie realizowana lecz nie w takim zakresie finansowym jak to było pierwotnie 
zaplanowane. Projekt zakładał Ŝe modernizacja szpitala w Kępnie będzie opiewała na kwotę 
ponad 17 mln. zł co było nie realne ze względu na sam budŜet powiatu. Pomimo, Ŝe to było 
rozłoŜone na trzy cykle na 3-4 lata, budŜet powiatu wtedy by tego nie udźwignął, stąd teŜ po 
negocjacjach Pana Starosty z Dyrekcją Szpitala projekt finansowy w tej chwili opiewa na 
kwotę w granicach 9 mln. zł ta kwota jest do przyjęcia. Druga sprawa, którą poruszył Radny 
powiatowy Pan Kokot  to drogi powiatowe na terenie Gminy Łęka Opatowska, które są w 
bardzo złym stanie. Powiedział, iŜ trzeba sobie zdać sprawę z tego iŜ ogółem dróg 
powiatowych na terenie Powiatu jest 260 km. W gminie  Łęka Opatowska jest 36 km dróg 
powiatowych. Osobiście jest zwolennikiem tego aŜeby przymierzać się do zmiany tzw. 
kategoryzacji dróg, wcześniej jak powstały powiaty to kreślono mapy dróg tak aŜeby 
kilometraŜu dróg było jak najwięcej, dlatego, iŜ po powstaniu powiatów obowiązywała 
subwencja drogowa. Niestety po trzech latach subwencje drogową zniesiono i teraz jest tego 
efekt, iŜ Ŝaden praktycznie powiat nie moŜe podołać problemowi takiemu jak drogi 
powiatowe. Pan Starosta z Dyrektorem Dróg Powiatowych zapewniali, iŜ zbilansują te 
wszystkie odcinki i kilometry dróg powiatowych i określą na kolejnych spotkaniach co będzie 
w przyszłości z tymi odcinkami robione. Przy okazji wspomniał, iŜ został wybrany jako 
Przewodniczący Komisji Oświaty Rady Powiatu a niebawem zostanie członkiem Zarządu po 
zmianie Statutu Starostwa. Kolega Piotr Zimoch jest Przewodniczącym Komisji BudŜetu 
i Finansów Rady Powiatu, Józef Nawrot jest Przewodniczącym Komisji Rolnictwa i Leśnictwa 
Rady Powiatu. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy Adam Kopis podziękował Panu Kokotowi i oddał głos 
kolejnemu Radnemu Powiatu Józefowi Nawrot, który na wstępie złoŜył najserdeczniejsze 
Ŝyczenia Państwu Sołtysom. Podkreślił, iŜ Sołtys jest jednym z najwaŜniejszych ogniw nowej 
samorządnej Polski. Prosił aby radni mieli to na uwadze i liczyli się z tym zdaniem. Cieszy go 
fakt iŜ jest tyle wybranych osób, które mogą zabiegać o sprawy miejscowości Siemianice. 
Ponadto oprócz funkcji Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Leśnictwa przypadło mu 
pracować w Komisji Rewizyjnej, gdzie w obecnej sytuacji środków brakuje i wszędzie trzeba 
dokładać jest to naprawdę trudna i odpowiedzialna praca. W temacie dróg dodał, iŜ 
samorządy gminne mogą przejmować drogi powiatowe, sądzi iŜ w środowisku lokalnym 
lepiej by moŜna było sobie z tymi drogami poradzić a w obecnej sytuacji nie sądzi, iŜ będą 
środki na kapitalne remonty dróg w takim zakresie Ŝeby wszystkich mieszkańców 
satysfakcjonowało. Zwrócił uwagę na fakt jak jest traktowana polska wieś poprzez sam 
przykład wyborów do Izb Rolniczych, gdzie ostatnio były trzy lokale wyborcze w gminie Łęka 
Opatowska dzisiaj jest jeden, jest to problem, który jest niewygodny w obecnej w koalicji 
rządzącej. 

W Izbach Rolniczych mamy przedstawicieli Panią Jadwigę Piszczałka oraz Dariusza 
Gąszczaka. Izby Rolnicze są to twory nowe jeszcze raczkujące ale bardzo waŜne i istotne 
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dla ochrony Polskiej Wsi dla interesów polskiego rolnika. Produkcja zasadnicza rolnictwa w 
Polsce moŜe nie jest tak znacząca w stosunku do PKB ale do 30 mld w postaci tucznika  
i zboŜa przed przetworzeniem to jest prawie połowę PKB krajowego budŜetu. 

Dla tworzenia logistyki finansów państwa to istotne za ile tą trzodę chlewną się kupi a za ile  
się sprzeda w sklepie. Zaznaczył tylko, iŜ dwa lata temu na kg chleba  potrzeba było kg 
zboŜa czyli 0,26 gr. chleb kosztował 2,37 zł. W roku ubiegłym kilogram zboŜa był po 0,32 gr. 
chleb kosztował 3,03 zł. Obecnie się mówi, Ŝe chleb musi kosztować 5 zł. a wsad do 
kilograma chleba w zboŜu jest 80 gr. Niech nikt nie mówi Ŝe wieś ma się tak dobrze. 

Wspomniał, iŜ 3 maca br. będzie uczestniczył w gronie doradców i ekspertów ds. rozwoju wsi 
i spraw związanych ze wsią konkretnie w sprawach melioracji w kancelarii Prezydenta RP. W 
Polsce znajdujemy problem wtedy jak jest nadmiar wody wtedy myśli się o rowach  
o melioracji jak jest susza o tych sprawach się nie myśli. 

Jeśli chodzi o przedstawicielstwo izb rolniczych a takŜe podupadłe Kółka Rolnicze, które były 
znaczącym ingerentem w ochronie interesów wsi i rolnictwa. UwaŜa iŜ powinno się wszystko 
zrobić aby wybory do Izb Rolniczych przebiegły prawidłowo i w odpowiednim miejscu.   

Ze wzrostem cen zbóŜ i produktów rolnych na chwilę obecną zostanie szybko wyemitowane 
w postaci zakupu środków do produkcji np. paliwo w okresie Ŝniw będzie opiewało na kwotę 
ok. 5-6 zł, nie wspominając o nawozach, środkach ochrony roślin. Od kilku lat zaprzestano 
wydawania zaświadczeń dochodach z gospodarstw rolnych. Mówi się tylko o przychodach a 
o dochodach z gospodarstwa się juŜ nie mówi. Patrząc przez pryzmat średniego  
gospodarstwa w kraju i dochodów osiąganych w tych gospodarstwach potocznie się mówi 
„wiązanie koniec z końcem”. Pan Nawrot obiecał, iŜ będzie się starał zabiegać o godziwe 
Ŝycie na wsi i zrobi wszystko aby na wsi Ŝyło się lepiej bo moŜliwości są, wystarczy tylko 
spojrzeć trochę inaczej na zarządzanie środkami finansowymi. 

Pan Przewodniczący Adam Kopis podziękował Panu Nawrotowi i oddał głos Radnemu 
Powiatowemu Panu Piotrowi Zimochowi.   

Na początku powiedział, iŜ z tej  kwoty  41,5 mln zł. po stronie dochodów budŜetu powiatu 
jak wspomniał Pan Kokot 38 mln idzie na płace na utrzymanie powiatu, pozostaje ok. 4 mln 
zł na środki inwestycyjne. Powiat zaciąga 5 mln zł kredytu w tym roku Ŝeby móc inwestować, 
z czego 2,5 mln. zł idzie na spłatę tego kredytu. W ten sposób zobrazował moŜliwości 
finansowe powiatu. Radnym Powiatowym z Gminy Łęka Opatowska troszkę inaczej się 
wyobraŜały zdolności finansowe powiatu, niestety teraz naocznie widzą, iŜ nie jest tak 
„róŜowo” jak by się tego oczekiwało.   Jeszcze nie został uchwalony budŜet powiatu głównie 
przez to iŜ budŜet został przekazany przez poprzedni Zarząd na ręce nowej rady. Chcąc go 
w jak największym stopniu dostosować do moŜliwości, zaktualizować na bieŜący rok 
oczywiście nie wyrzucając inwestycji i spraw które juŜ są w toku, np. droga Kosińska, która 
jest w trakcie budowy trudno było ją przerwać i pójść w innym kierunku, został przygotowany 
projekt, dokumentacja poniesiono wstępne koszty, był wyłoniony wykonawca. 

Jako radny ma pewne uwagi, co do sposobu gospodarowania środkami finansowymi  
powiatu w poprzedniej kadencji z tego względu, iŜ wszelkie działania powiatu na rzecz gmin 
odnośnie dróg powiatowych odbywały się z tzw. współfinansowaniem natomiast w stosunku 
do miasta Kępna np. ul. Kościuszki, Warszawska powiat finansował praktycznie w 100% 
oczywiście korzystając tu ze środków pomocowych z zewnątrz. Tak się dziwnie działo, iŜ 
Kępno choć do biednych nie naleŜy współfinansować nie musiało a od innych gmin 
współfinansowania oczekiwano i dalej się oczekuje.      
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Jako radni wywierają nacisk na Zarząd Starostwa aby spróbowano to jakoś zmienić aŜeby w 
aktualnym lub przyszłorocznym budŜecie nakłonić Panią Burmistrz i Radę Miasta do tego by 
zechciała jakieś środki przeznaczyć na współfinansowanie co oczywiście by radzie Powiatu 
ułatwiło sprawę. Sytuacja jest taka, iŜ mamy nowego Dyrektora w Zarządzie Dróg, który po 
nowemu być moŜe spojrzy na pewne rzeczy analizując budŜet. Radny Zimoch wraz z innymi 
radnymi doszedł do drastycznych wniosków, Ŝe jednak duŜo środków poszło na cele mało 
istotne. śe moŜna pewne rzeczy zmodyfikować, no i miejmy nadzieję, iŜ nowy Dyrektor 
będzie szedł w tym kierunku Ŝeby nieco inaczej przedstawić pewne propozycje, 
przekierować środki, by jak najwięcej   środków było na remonty i budowę dróg. To jest 
główny cel wykorzystać te 4 mln zł w jak największym stopniu na drogi. Te wizyty, Pana 
Starosty i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych które odbywają się we wszystkich gminach 
z terenu powiatu mają słuŜyć przygotowaniu pewnej strategii, oczywiście Pan Zimoch nie 
ukrywał iŜ radni powiatowi z terenu Gminy Łęka Opatowska będą się starali wnieść do tej 
strategii jak najwięcej.  Oczywiście trzeba być świadomym tego, iŜ powiat to nie tylko gmina 
Łęka Opatowska trzeba sprawiedliwie perspektywicznie spojrzeć na cały powiat aczkolwiek 
liczą w pewnym stopniu na formę współfinansowania czyli jeŜeli jest droga powiatowa i 
jednostka gruntu zaangaŜuje się w partycypację kosztów to wiadomo iŜ powiat będzie miał 
łatwiej i szybciej będzie mógł coś zrealizować, wykonać niŜ tam gdzie gmina nie będzie 
chciała współfinansować. Dlatego zaapelował do Pana Wójta i Państwa radnych Gminy Łęka 
Opatowska aby zwrócili na to uwagę. Bardzo duŜy nacisk jako radni powiatowi z Panem 
Kowalskim na czele kładą na dokończenie drogi w Trzebieniu. Bo nie moŜna inwestycji 
rozpoczynać, zrobić w 2/3 części a w 1/3 nie kończyć. Mają nadzieję iŜ inwestycja ta będzie 
w tym roku zakończona. JeŜeli chodzi o budowę nowych dróg to wymaga to przygotowania 
dokumentacji strategii, projektu , porozumienia na poziomie starostwo – gmina, są to zadania 
liczne na przyszłe lata. Radny Zimoch wspomniał, iŜ był przeprowadził rozmowy z Wójtem 
Trzcinicy, z Panią Wójt Baranowa z Panem Burmistrzem Wieruszowa i Starostą Powiatu 
Wieruszowskiego, dot. moŜliwości współfinansowania, współtworzenia porozumienia 
międzygminnego dot. budowy wspólnych dróg. Wszystkie strony są otwarte na propozycje w 
kwestii wspólnych  dróg. Radny powiatowy Zimoch postara się doprowadzić do spotkania 
Pana Starosty kępińskiego z Starostą wieruszowskim by o drodze np. od Biadaszek do 
Kuźnicy podjąć rozmowy. Miejmy nadzieję, iŜ sprawa drogi dojdzie do skutku.      

Na koniec powiedział, iŜ prawdopodobnie niechcący kolega Czesław Kokot zapomniał 
wspomnieć o funkcji wiceprzewodniczącego Rady Powiatu, którą pełni Pan Marek Kowalski.  

Pan Przewodniczący podziękował Radnemu Powiatowemu Piotrowi Zimochowi i otworzył 
dyskusję na temat wystąpienia radnych powiatowych. 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Adamski, który powiedział, iŜ kilka lat temu zginęły zasuwy na 
rzece Prosna, które regulowały wysokość wody. W świetle ostatnich powodzi, podtopień, 
suszy   one odgrywałyby,  waŜną rolę regulowałyby w danym czasie poziom wody. Na dzień 
dzisiejszy takiej moŜliwości nie ma. Poprosił Radnego Powiatu Pana Nawrota aby poruszył 
temat wspólnie z powiatem wieruszowskim aby te zasuwy wróciły na swoje miejsce.  

Następnie głos zabrał Pan Marian Pacyna, który poprosił aby na forum powiatu zwrócić 
uwagę na dokończenie budowy chodnika przy drodze powiatowej w Rakowie oraz czy nie 
warto by było się zastanowić przy utrzymaniu dróg powiatowych o zapobieganiu powodzi 
poniewaŜ to jest jedna głównych przyczyn powstawania „dziur” na naszych drogach. Droga 
jest wymywana, namoknięta a pod cięŜarem środków transportu dochodzi do powstania 
zapadnięcia dróg oraz coraz większej ilości dziur.  

Jako kolejny głos zabrał Pan Wójt, który powiedział w kwestii równego traktowania gmin o 
czym wspomniał wcześniej Radny Powiatu Piotr Zimoch,  iŜ ostatnio słyszał wypowiedź Pani 
Burmistrz, iŜ do drogi Ozimskiej nie dołoŜy ani grosza. Pan Wójt powiedział, iŜ w poprzedniej 
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kadencji zwracał uwagę na fakt, iŜ nie moŜe być tak, Ŝe jedna gmina z powiatu nie dokłada 
do drogi nic w przeciwieństwie do wszystkich pozostałych z terenu  powiatu. Odnośnie 
dofinansowania teŜ nie moŜe być tak,  Ŝe jeśli dana gmina nie dołoŜy do budowy drogi to 
nigdy nie będzie mieć ani jednego kilometra wybudowane. Pan Wójt uwaŜa, iŜ byłoby to nie 
w porządku. Ostatnio słyszał, iŜ Wójt Rychtala powiedział, iŜ do drogi nie dołoŜy ani złotówki 
poniewaŜ uwaŜa, iŜ drogi powiatowe są drogami powiatu a nie Gminy i to jest rola Zarządu 
Dróg Powiatowych, Ŝeby zbudować drogi powiatowe a on nie ma i nie dołoŜy. Pan Wójt 
poprosił aby na to zwrócić uwagę i zrozumieć.   

Następnie głos zabrał Pan Zalewski, który powiedział, iŜ ma kilka uwag natury ogólnej. 
Powiedział, iŜ cieszy się, Ŝe jako Rada Gminy mogą gościć tylu radnych powiatowych.  
Powiedział, iŜ są na posiedzeniach bardzo mile widziani tylko miałby prośbę na przyszłość  
o przedstawienie więcej konkretów dotyczących Gminy Łęka Opatowska, oczywiście nie 
pomijając rzeczy waŜnych tj. szpital bo ta sprawa dotyczy wszystkich mieszkańców z 
powiatu. Powiedział, iŜ sądzi Ŝe współpraca będzie się układała dobrze, Ŝe wszystko zrobią 
aby przyczynić się do dobra dla mieszkańców Gminy Łęka Opatowska. Na koniec 
powiedział, iŜ trzeba sobie zdać sprawę iŜ radnych powiatowych jest czterech a matematyka 
niestety okrutna.  

Pan Przewodniczący Rady Adam Kopis podziękował za wypowiedź Panu Zalewskiemu  
i dodał od siebie, iŜ po wystąpieniu radnych powiatowych pewne sprawy go zaniepokoiły np., 
to iŜ najniŜsza samorządowa struktura – gmina powinna jak gdyby przejąć drogi powiatowe 
moŜe to jest jakiś konsensus ale jak gdyby kolejna sprawa schodzi na najniŜszy szczebel 
jakim jest gmina. Najbardziej go zaniepokoiło to co usłyszał od Radnego Zimocha, w kwestii 
budŜetu i dróg, iŜ nie wygląda to tak „róŜowo” jakby się wydawało. Na koniec powiedział, iŜ 
Radni Powiatowi zawsze są bardzo mile widziani na posiedzeniach Rady Gminy i sądzi ,iŜ 
wymiana takich informacji, sugestie, przekaz na bieŜąco przyczyni się do czynienia dobra dla 
mieszkańców Gminy Łęka Opatowska. 

Następnie Radny Powiatu Pan Zimoch zabrał głos, który odniósł się do wypowiedzi  
Pana Adamskiego w sprawie zasuw. Z tego względu , iŜ jest członkiem Komisji Rolnictwa  
i Leśnictwa, Radny  Zimoch ostatnio uczestniczył w spotkaniu spółek wodnych w gminie 
Baranów, gdzie temat przepustów, zasuw wstępnie poruszono. UwaŜa, iŜ naleŜy 
zorganizować spotkanie i szerzej spojrzeć na problem a przede wszystkim wspólnie 
spojrzeć, bo okazuje się, iŜ pewne zadania spółka realizuje a druga nie i jedno drugiemu 
przeczy. Nie ma wspólnego zaangaŜowania, wspólnej pracy. Sądzi, iŜ tym tematem trzeba 
się zająć, zresztą na tym spotkaniu w Baranowie zadeklarował, Ŝe jako członek tej komisji 
poruszy temat na forum powiatu.  

JeŜeli chodzi o chodnik w Rakowie jest to bardzo istotny temat i zanotował go sobie, zwrócił 
uwagę, iŜ jest takich miejsc więcej w naszej gminie tak więc poruszy temat i postara się wraz 
z pozostałymi Radnymi Powiatowymi jak najwięcej zrobić, przegłosować, osiągnąć dla 
naszej Gminy. 

 Jako kolejny głos zabrał Sołtys wsi Trzebień Pan Marian Gąszczak, który powiedział kilka 
słów w kwestii dróg i chodników. W Trzebieniu jest droga przelotowa, bardzo ruchliwa jest 
zrobiona za poprzedniej kadencji, jest to droga , która jeszcze się trzyma choć w niektórych 
miejscach jest juŜ bardzo popękana. W ciągu czterech lat moŜna by stwierdzić iŜ nastąpiło 
80 % zniszczeń na tej drodze jak więc ta droga jest zrobiona w jaki sposób mało tego ruch 
jest coraz większy przez część wioski chodnik jest zrobiony ale w drugiej nie, Pan Sołtys 
wnioskował juŜ na początku swojej kadencji Ŝeby chodnik powstał, rozmawiał z poprzednim 
Starostą, sprawę pilotował Radny Kowalski, nie doszło to do skutku skończyło się na 
obietnicach. Teraz ma nadzieję, iŜ uda się to w końcu załatwić bo mamy czterech radnych 
powiatowych. Zaznaczył, iŜ jest to droga ruchliwa, dzieci jak idą do szkoły nie mają jak 
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przejść. W Biadaszkach jest podobna sytuacja. Na koniec poprosił aby sprawę poruszyć na 
forum Rady Powiatu. 

Wobec braku dalszych pytań co do wystąpienia Radnych Powiatowych, Przewodniczący 
Rady  przeszedł do następnego punktu porządku obrad  

Ad.7. Podj ęcie uchwał w sprawie: 
 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

- Nr VI/26/11 w sprawie uchwalenia miejscowego plan u zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru poło Ŝonego w obr ębie geodezyjnym Piaski w gminie Ł ęka 
Opatowska  

W tym punkcie, Pan Kopis powiedział, iŜ wszyscy radni zapoznali się z tematyką na ostatnim 
posiedzeniu komisji Planowania i BudŜetu oraz Komisji Gospodarczej. 
Jako pierwszy głos zabrał w tej sprawie Główny Projektant i Wykonawca Planu Radosław 
Jończak, który omówił kilka spraw związanych z planem. Uchwała ta jest   konsekwencją 
uchwały, którą radni podjęli poprzedniej kadencji 30 czerwca 2010 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia planu miejscowego. Plan dotyczył terenu Zakładu Meblarskiego   
w Piaskach tj. na północ od drogi krajowej nr 11. Plan ten składa się z kilka części. 
Podstawowa – uchwała określająca zasady zagospodarowania tego terenu, są w niej 
określone symbole, granice, parametry zabudowy jakie są dopuszczone na tym terenie, 
wymagania dot. ochrony przyrody w  kwestii zagadnień przestrzennych. Teren objęty 
uchwałą ma niespełna 6 ha powierzchni jest on w całości przeznaczony pod funkcje 
produkcyjne. Na tym obszarze obowiązuje plan, który tą uchwałą jest zmieniany z powodu 
wniosku inwestora o moŜliwość budowy obiektu, który był niezgodny z obowiązującym 
planem chodzi głównie o wysokość, parametry obiektu, który ma spełniać funkcję 
wystawienniczą. Jeśli chodzi o samą procedurę, była ona realizowana zgodnie z ustawą o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do projektu 
planu w związku z tym podjęcie uchwały jest zasadne. Załączniki do uchwały są równieŜ 
przygotowane zgodnie z obowiązującymi przepisami. Pierwszy rysunek planu jest integralną 
częścią planu oraz dwa załączniki. Plusem podjęcia tej uchwały będzie to, iŜ inwestor 
zrealizuje swoją inwestycję z tytułu której będą wpływy do budŜetu gminy, prawdopodobnie 
zwiększy się zatrudnienie. Na koniec dodał, iŜ plan ten jest zgodny ze Studium 
Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
 
Pan Przewodniczący Adam Kopis podziękował projektantowi planu za wypowiedź i otworzył 
dyskusję nad projektem w/w uchwały. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczej Pan  Grzegorz Adamski, 
który przedstawił opinię z ostatniego posiedzenia Komisji z dnia 16 lutego 2011 r. Po 
zapoznaniu się z projektem uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego na 12 obecnych członków komisji, 12 - stu było „za” przyjęciem 
proponowanego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 

Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Planowania i BudŜetu Pani Ewa 
Kosińska, która odczytała opinię Komisji Planowania i BudŜetu z dnia 16lutego 2011 r. w 
sprawie   miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru połoŜonego w 
obrębie geodezyjnym Piaski w gminie Łęka Opatowska. Komisja nie wniosła zastrzeŜeń, 
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wyraziła akceptację  dla przedstawionego planu na 10-ciu członków komisji,10 –ciu było „za” 
proponowanym projektem planu. 

W związku z brakiem pytań i uwag po odczytaniu uchwały Rada Gminy w obecności 15-stu 
radnych uczestniczących   w posiedzeniu – 15 głosami  „za”, – podjęła uchwałę  Nr VI/26/11 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
połoŜonego w obrębie geodezyjnym Piaski w gminie Łęka Opatowska  

- Nr VI/27/11 w sprawie powołania Komisji Mieszkaniow ej i Pomocy Społecznej  
Przewodniczący Rady Adam Kopis powiedział, iŜ w związku ze zmianami jakie nastąpiły w 
składzie Rady Gminy Łęka Opatowska po ostatnich wyborach samorządowych, 
dotychczasowa, działająca od trzech lat Komisja Mieszkaniowa musi być uzupełniona  w 
składzie o dwie osoby i oddał głos Radnemu Zalewskiemu, który przybliŜył osoby, które 
wyraziły chęć pracy w tejŜe komisji. Radny Zalewski podkreślił fakt, iŜ komisja ta spotyka się 
bardzo rzadko a to z powodu wąskiej bazy mieszkaniowej na terenie gminy Łęka Opatowska 
oraz przedstawił nowo uzupełniony skład osobowy Komisji Mieszkaniowej: 
 
Przewodniczący – Leszek Zalewski 
Z- ca Przewodniczącego – Adam Kopis 
Sekretarz - Krystyna Jankowy 
Członek – Ewa Kosińska 
Członek – AnielaLipińska 
Członek – Tomasz Jerczyński 
 
W związku z brakiem pytań i uwag po odczytaniu uchwały Rada Gminy w obecności 15-stu 
radnych uczestniczących   w posiedzeniu – 15 głosami  „za”, – podjęła uchwałę  Nr VI/27/11 
w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej i Pomocy Społecznej 
 
 - Nr VI/28/11 w sprawie przyj ęcia „Regulaminu konsultacji z organizacjami 
pozarządowymi  i  podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalno ści 
poŜytku publicznego i o wolontariacie, dotycz ących projektów aktów  prawa 
miejscowego w dziedzinach działalno ści statutowej tych organizacji”. 
 
Jako pierwsza głos  w sprawie tej uchwały zabrała Sekretarz Gminy Pani Małgorzata 
Gąszczak, która powiedziała, iŜ obowiązująca ustawa o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie nakłada na gminy obowiązek opracowania rocznych planów współpracy  
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w tej ustawie. Ten roczny 
program współpracy jest aktem prawa miejscowego i musi być skonsultowany  
z organizacjami pozarządowymi aby takie konsultacje z tymi organizacjami przeprowadzić. 
Przede wszystkim musi być podjęty regulamin konsultacji, a organem uprawnionym do 
podjęcia takiej uchwały jest Rada Gminy.  
 
Następnie Pan Przewodniczący spytał czy są jakieś pytania odnośnie omawianej uchwały? 
Jako pierwszy głos zabrał radny Adamski i spytał „Czy to jest plan, który corocznie będzie 
dyskutowany i uchwalany?” 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, iŜ plan jest roczny, a w tym momencie dyskutuje się nad 
regulaminem konsultacji. Regulamin jest punktem stałym, który nie musi być odnawiany co 
roku.  
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady i spytał „Ile jest organizacji pozarządowych na 
terenie gminy Łęka Opatowska?”     
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Pani Sekretarz odpowiedziała wszystkie te organizacje, które są zgłoszone w Krajowym 
Rejestrze Sądowym np. OSP, LZS-y. 

W związku z brakiem pytań i uwag po odczytaniu uchwały Rada Gminy w obecności 15-stu 
radnych uczestniczących   w posiedzeniu – 15 głosami  „za”, – podjęła uchwałę  Nr VI/28/11 
w sprawie przyjęcia „Regulaminu konsultacji z organizacjami pozarządowymi  i  podmiotami, 
o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
dotyczących projektów aktów, po czym Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę. 
 
Następnie po przerwie wznowiono obrady, Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. Informacja Kierownika Zwi ązku Spółek Wodnych dotycz ąca cieków wodnych na 
terenie Gminy Ł ęka Opatowska 
 
Pracownik Zarządu Spółek Wodnych w Kępnie Pani Anna Serafin przedstawiła Informację 
dotyczącą cieków wodnych na  terenie gminy Łęka Opatowska która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Po wystąpieniu Pani Serafin, Pan Przewodniczący spytał czy ktoś ma jakieś zapytania  
i uwagi po czym otworzył dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrał Radny Adamski i spytał  „Ile ogółem kilometrów rowów podlega 
pod spółkę wodną w powiecie?”  
 
Pani Serafin na chwilę obecną nie dysponowała danymi lecz obiecała, iŜ na następnym 
spotkaniu postara się to przygotować.  
 
Następnie głos zabrał Radny Jóźwiakowski, który powiedział, iŜ Pani Serafin wcześniej 
wspomniała Ŝe w Rakowie pewne grunty są objęte spółką wodną a reszta gruntów nie. Czy 
nie ma sposobu aby tych pozostałych właścicieli zobligować do uiszczania składek. Wtedy 
łatwiej byłoby spółce te rowy utrzymać.  
 
Pani Serafin odpowiedziała, iŜ w Rakowie na początku wszyscy byli objęci spółką wodną, 
kilka lat wstecz większa część właścicieli gruntów postanowiła się odłączyć , nie chcą płacić 
składek, korzystać z usług spółki wodnej, oni sami będą sobie oczyszczać, konserwować 
rowy. Temat ten był poruszony na ostatnim Walnym Zgromadzeniu Spółki w Łęce 
Opatowskiej. Wspomniała, iŜ być moŜe właśnie Rada Gminy mogła by narzucić w formie 
uchwały aby wszyscy właściciele gruntów z terenu Gminy przystąpili do spółki wodnej.    
 
Następnie Radny Jóźwiakowski spytał, czy jak jest osiedle wybudowanych domków i jest tam 
drenowany teren czy ci właściciele tych gruntów uiszczają jakieś składki? 
 
Pani Serafin odpowiedziała, iŜ jeŜeli teren tego osiedla był wcześniej drenowany i z tego 
obszaru drenowanego zostały podzielone działki geodezyjne na których są postawione domy 
właściciele tych działek opłacają składki. Zaznaczyła, iŜ przy staraniu się o pozwolenie na 
budowę powinno to być automatycznie uzgodnione czy ze spółką czy z gminą czy ten 
właściciel w ogóle tam moŜe się budować lub właściciel powinien spełnić warunki, iŜ jeŜeli 
natrafi podczas wykonywania prac ziemnych na systemy drenarskie to musi je tak połączyć 
aby w razie  obfitych deszczów, roztopów  tego domu  z gruntem nie podtapiało.  
 
Następnie głos zabrał Radny Pacyna „Jak systemy drenarskie wyglądają przy wycinaniu 
drzew, gdzie trzeba się udać po zezwolenie”.  
Wycinkę drzew realizuje gmina a wnioskuje właściciel np. rolnik, spółka wodna, trzeba w 
spółce wodnej na mapach sprawdzić czy rów ma swój numer działki wyodrębnionej a 
następnie pracownik spółki odpowiednio pokieruje do Gminy. Od niedawna zmieniły się 
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przepisy w kwestii samego pozwolenia na wycinkę drzew, wcześniej było iŜ drzewo w wieku 
do pięciu lat nie wymagało pozwolenia na wycinkę. Natomiast teraz po zmianie drzewo w 
wieku do dziesięciu lat nie wymaga pozwolenia na wycinkę.  
 
Idąc dalej, Pan Przewodniczący spytał czy mieszkaniec Gminy powinien zwrócić się do 
Urzędu Gminy aby sprawdzić do kogo naleŜy rów w kwestii wycięcia? 
 
Pani Serafin odpowiedziała, iŜ teraz rolnicy w dokumentacji do unii mają mapki i tam gdzie 
jest rów jest zaznaczone strzałką i opisane do kogo naleŜy.   
 

Następnie głos zabrała Sołtys wsi Siemianice Pani ElŜbieta Skotnik, która zadała pytanie kto 
kontroluje jazy i przepusty na rzece Prośnie? poniewaŜ po ostatniej powodzi w Siemianicach 
wylała rzeka Prosna, zerwała kilka przepustów, pozalewało rury nie moŜna przejechać na 
drugą stronę Łąki.  
 
Pani Serafin odpowiedziała, jeśli chodzi o przepusty to zaleŜy na jakiej to jest drodze polnej, 
gminnej, łące, tak więc kaŜdy zainteresowany powinien pilnować sprawy.  PoniewaŜ spółka 
wodna nie ma środków na inwestowanie w rury. Spółka Wodna miała kilka takich sytuacji i 
uzyskała wsparcie ze strony Pana Wójta. Gmina zakupiła rury, spółka wodna udostępniła 
sprzęt i pracowników i automatycznie rury pozyskane z Gminy były sprawnie załoŜone i nie 
było problemu.     
 
Następnie głos zabrał Sołtys wsi Raków, Pan Tomasz Piszczałka, który powiedział „Skoro 
jest tak dobrze to czemu jest tak źle”. Powiedział, iŜ Pani Serafin przedstawiła działalność 
spółki w „dość róŜowych barwach”. Zadał pytanie czy 59 825 zł. to jest kwota dochodów 
spółki na terenie Gminy Łęka Opatowska czy na całym? 
 
Pani Serafin odpowiedziała, iŜ jest to kwota dochodu osiągniętego na terenie Gminy Łęka 
Opatowska. 
 
Pan  Sołtys powiedział, iŜ za te kwotę ok. 60 tyś zł odnowiono, oczyszczono 8600 m rowów, 
czyli to oznacza, Ŝe koszt 1 m czyszczenia rowów wynosi około 7 zł. 
 
Podkreślił, iŜ jego babcia mówiła „Ucz się bo jak będziesz głupi to będziesz kopać rowy” ale 
patrząc na wykonaną pracę przez podwykonawców spółki wodnej ma się wraŜenie, Ŝe nawet 
rowy trzeba umieć kopać. Przytoczył przykład pracy w poprzednich latach koparki SKR 
Osiny. To co tam powstało na co zostały wyrzucone, zmarnowane  pieniądze to tylko 
pracownicy Rejonu Dróg w Kępnie gorzej kopią. To dzieło jest porównywalne do tego, które 
zostało wykonane tam na drodze powiatowej biegnącej do Rakowa. Wykopano, wyrzucono 
pieniądze osunęło się wszystko. W ubiegłym roku nie tylko w Rakowie ale i w  Trzebieniu w 
Łęce Opatowskiej rolnicy doznali potęŜnych szkód jeśli chodzi o podtopienia. Pan Piszczałka 
nie obwinia  Spółki Wodnej za wszystkie nieszczęścia świata i wie Ŝe jest kilkunastu 
właścicieli rowów i pieniędzy wszędzie wciąŜ za mało. UwaŜa, Ŝe byłoby bardziej uczciwe 
powiedzieć Ŝe aŜ tak dobrze nie jest. 8,6 km odnowionego rowu będzie trudno z lupą 
znaleźć. Być moŜe naleŜy rzeczywiście uzgodnić jakąś mapę drogową z kilkoma 
właścicielami. Spółka wodna jakąkolwiek pracę wykona to jest „robota głupiego”. Spółka 
wodna kopie 20 m rowów i to zostaje w niczym. Ta woda tam nie dojdzie nie podejdzie. Pani 
Serafin wspomniała, iŜ właściciele działek budowlanych, które są objęte drenaŜem 
zobowiązani są uiszczać składki, kto to sprawdzi, kto to skontroluje, jeŜeli on kupuje działkę, 
buduje dom, kostkuje teren wkoło i jego nie interesuje drenaŜ  a jego woda z rynien, jego 
odwodnienia  lądują w rowach, które są na polach rolników. Radny Jóźwiakowski powiedział 
mądrą rzecz Ŝeby podjąć inicjatywę taką Ŝeby rolnicy oraz inni uŜytkownicy, którzy korzystają 
z infrastruktury wodnej w jakiś sposób równo płacili. Bo na dzień dzisiejszy mając 
nieszczęście posiadając działkę obok cieków, które naleŜą do spółek wodnych, płaci się 
haracz, który płatnikowi wydaje się jako wyrzucone pieniądze. Dla Spółki Wodnej jest za 
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mało wpływów, składek. Obie strony są niezadowolone, w budŜecie spółki nie ma pieniędzy, 
bo z czego mają być, rolnik czuje się pokrzywdzony bo nic się nie robi. Skoro rolnik płaci a z 
drugiej strony przez jego działkę czy przez ogródki, czy przez działki zabudowane płynie 
woda i z tym ciekiem jest problem. I to jest zamknięte koło. Spółka wodna mówi, Ŝe nie ma 
pieniędzy, rolnicy mówią, iŜ nic nie jest robione, więc pieniądze   nie naleŜą się Spółce 
Wodnej. Podkreślał, Ŝe nie wini Spółki Wodnej za wszelką krzywdę za to Ŝe spadło w maju 
ok.360 mm deszczu. Ale uwaŜa, iŜ nie naleŜy  mówić dobrze jeŜeli jest źle a co moŜna na 
ten temat zmienić jest to rzecz drugorzędna. Cieszy go fakt,  iŜ słyszał z ust przedstawicieli w 
spółkach, Ŝe w tym roku rów na kulturach ma być ponownie czyszczony, ma nadzieję, iŜ to 
dojdzie do skutku.  
Jest w tej chwili atmosfera taka, Ŝe rolnicy oczekują pracy w tym zakresie ale teŜ mogą pójść 
na kilka ustępstw. Pan Sołtys stwierdził, iŜ nie przesadzi z wypowiedzią, iŜ w związku z 
powodziami na terenie Rakowa licząc koszty jakie rolnicy poniosą do następnych Ŝniw 
stracili ok. 1mln zł. Nie jest to kwota wyrwana z kosmosu bo nie zebrano plonów a w to 
miejsce  trzeba kupić w momencie tak drogich zbóŜ - nowe zboŜa. Kilku producentów 
zasadziło    ziemniaki, jedne bardziej kosztochłonnych, nie zebrano ani grama. Ludzie, którzy 
pilotują rolników z ramienia odbiorców tych ziemniaków, mówią to się nadaje do wszczęcia 
sprawy w sądzie, są tak raŜące zaniedbania . Trzeba się teŜ w swoją pierś uderzyć, Ŝe 
rzeczywiście nie dbano o tą infrastrukturę tak jak naleŜy. Podkreślił, Ŝe Spółka Wodna nie 
jest winna Ŝe deszcz pada ale równieŜ w interesie spółki jest „dogadanie się ”z pozostałymi 
właścicielami. Spółka Wodna nie jest tworem zamieszczonym w kosmosie, Rolnicy, Spółka 
Wodna i ci którzy stoją nad nami, którzy zarządzają pozostałymi ciekami wodnymi powinni 
dojść do wspólnego   porozumienia. Znaleźć wspólny mianownik, bo nie jest dobrze.  
 
Pan Sołtys powiedział, iŜ Pani Serafin wspomniała, Ŝe część rolników z Rakowa 
zrezygnowała.  
- prawda, ale tylko dlatego, iŜ Spółka Wodna kojarzyła się im  z „świstkiem papieru”, na 
którym nadrukowany na jakimś powielaczu był nakaz płatniczy. Sołtys Piszczałka płaci 
równieŜ składki do Spółki Wodnej w Byczynie, gdzie tam obowiązuje prawdziwy dokument: 
wydrukowany z pieczątką , z numerem konta, z objaśnieniem i pouczeniem. Był w Spółce 
Wodnej w Kępnie sprawdzić na mapie rowy, to jego teren nie ma mapy, tam jest mapa za 
czasów Napoleona, gdyby mniej więcej nie orientował się gdzie to jest nie znalazłby tego 
rowu. Doprowadzeni do rozpaczy rolnicy po ubiegłorocznych powodziach znaleźli jakiś 
konsensus i kopią rowy częściowo oglądając się na właściciela rowu  a częściowo kopią 
rowy za własne pieniądze. Pan Piszczałka zapewnił, iŜ wychodzi ich to  taniej za 1 m, niŜ to 
co robi spółka wodna. 115 zł. brutto kosztuje godzina pracy koparki brutto i ona kopie ok. 30-
40m rowu. To nie moŜe być tak, Ŝeby z jednej strony zmuszano do płacenia składek na 
spółki wodne a z drugiej strony Ŝeby za kaŜdym razem powtarzano nie ma środków , nie da 
się zrobić. Pan Sołtys powiedział, iŜ ma nadzieję Ŝe to się kiedyś zmieni. Tak jak Radny 
Jóźwiakowski wspomniał, iŜ być moŜe Ŝe Rada Gminy jak i Spółka Wodna są w stanie 
znaleźć wspólny mianownik i w jakiś sposób obciąŜyć kosztami solidarnie wszystkich 
właścicieli i być moŜe nie będzie 60 tyś zł. tylko 160 tyś zł. dochodu. Pan Sołtys powiedział, 
iŜ nie chciał nikogo urazić ale trudno mu  o tym temacie w sposób spokojny mówić, gdyŜ 
problem wody dotyka bardzo boleśnie rolników min. w Rakowie, Trzebieniu i  nie tylko. 
Pan Sołtys powiedział, iŜ z innymi rolnikami uczestniczy często na róŜnych spotkaniach 
dotyczących dotacji ewentualnych pomocy, straty w porównaniu do tamtych nie są 
współmierne.                 

Pan Przewodniczący Adam Kopis podziękował Sołtysowi wsi Raków Panu Tomaszowi 
Piszczałka i oddał głos Pani Serafin, która powiedziała, iŜ wracając do rowu na kulturach 
ok.4-5lat temu, faktycznie operator koparki, który to wykonywał nie popisał się to jest prawda 
lecz w tej chwili Spółka Wodna przeszła na nową koparkę jest ona przede wszystkim na 
gąsienicach, odmularka, takŜe jeśli będzie robiony rów na kulturach to na pewno tą koparką, 
wykonanie będzie o wiele solidniejsze i bardziej korzystne finansowo. 
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W odniesieniu do map, którymi dysponuje Spółka Wodna to faktycznie są stare ale dobrze, 
Ŝe są, związane to wszystko jest z kosztami. Pan Kierownik pracujący ponad 40 lat w tej 
branŜy jak ma hasło, wycinek to szybko i sprawnie potrafi odnaleźć dany rów. 
W kwestii nakazów od kilku lat są powielane ale to równieŜ jest kwestia oszczędności po 
prostu wychodzi to taniej. Ale przekaŜe kierownikowi aby zwrócić na to uwagę.     
 
Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, iŜ na wszystkich spotkaniach  
w miejscowościach sołeckich generalnie poruszane są te same problemy, brak odwodnienia, 
ale to Ŝe sytuacja nie jest ciekawa to wszyscy chyba zdają sobie sprawę a szczególnie  
w takich miejscowościach jak Raków ze względu na samo połoŜenie, tak samo jak  
w Trzebieniu to świadczy o tym Ŝe są zaniedbania i to wieloletnie. Ale jedna rzecz Pana 
Wójta na spotkaniach we wsiach sołeckich najbardziej uderzyła a mianowicie odnośnie 
spółek wodnych, brak zwrotnych  informacji między poszczególnymi przedstawicielami 
miejscowości do spółki wodnej. Ci rolnicy, którzy płacą na spółki pieniądze nie mają Ŝadnych 
informacji co zostało zrobione, co będzie zrobione, ile itd. brak zwrotnych takich  
wzajemnych informacji i ci ludzie mają pretensje. Ostatnio słyszałem, iŜ Wojewoda 
powiedział, Ŝe duŜo przekazane zostało przez gminę środków do Spółki Wodnej. Pan Wójt 
uwaŜa Ŝeby znaleźć sposób na pozyskanie środków aby wesprzeć w większą ilość środków 
Spółkę Wodną. Wtedy być moŜe tych metrów, kilometrów wyczyszczonych rowów będzie 
więcej a to jest bezwzględnie potrzebne tym bardziej, Ŝe jest okres takich „mokrych lat”.  
 
Następnie głos zabrał Pan  Józef Nawrot, który powiedział, iŜ brakuje  na posiedzeniu szefa 
Gminnej Spółki Wodnej, który by powiedział długości konserwowanych urządzeń i o 
podstawowej sprawie o ciekach głównych. JeŜeli nawet te spółki będą  działać dobrze to 
bardzo dobrze. Ostatnio uczestniczył  w zebraniu w gminie Perzów na Walnym Zebraniu 
gminnych spółek wodnych, to cieki podstawowe budzą wiele do Ŝyczenia i po prostu nie ma 
moŜliwości prawidłowego odebrania tego nadmiaru wody. Jest kilka osób na sali, które 
pamiętają z lat 60-tych Ŝe zaraz po regulacji Prosny latano po deszczu Ŝeby nie zastawki 
spuszczać tylko zastawiać. Poza tym zakres inwestycyjny dla byłych w województwie 
kaliskim dla tych byłby potrzebny na poziomie 50 mln zł. Natomiast subwencji w tym kierunku 
zostanie zcedowane 2 moŜe 5% to daje cały obraz melioracji, cieków podstawowych i 
głównych. 
 
Czy by te środki mogły być? 
Tak one powinny być, bo jeŜeli wydziela się hektar pod działalność gospodarczą to się 
opłaca przez lat 20-ścia środki z tytułu wyłączenia rolniczego to są min. Te środki, które 
powinny trafiać na ochronę środowiska i wtedy by te środki były i np. w okolicy Błonie 1500 
ha hal pod dachem powoduje Ŝe zdegradowano teren rolniczy 1000 ha przecieŜ ta woda 
musi gdzieś iść a urządzenia melioracyjne zostały zniszczone bo ta woda z dachu gdzieś 
musi się znajdować. To samo Gminna Spółka wodna powinna wystąpić do Starostwa 
Powiatowego z wnioskiem o opłacenie wód opadowych z dróg powiatowych. MoŜe to nie 
będzie wielka kwota ok. 1500 zł ale zawsze coś.                                
 
Pan Przewodniczący podziękował Radnemu Powiatowemu Józefowi Nawrotowi oraz Pani 
Serafin za przybycie na posiedzenie Rady Gminy Łęka Opatowska. Przewodniczący Rady 
powiedział, iŜ sądzi, Ŝe ten temat nie jest jeszcze zamknięty. Kwestia tych dotacji, kwestia 
wykorzystania z tym co mówił Sołtys Pan Tomasz Piszczałka w sensie prawidłowego 
wykorzystania tych chociaŜby 9 tyś zł. dotacji z Urzędu Gminy i wykonania tego w taki a nie 
inny ale naleŜyty i sprawdzony sposób to myślę Ŝe na pewno to będzie mniej problemów, 
troszeczkę będziemy na to inaczej patrzeć. Zaznaczył, iŜ faktycznie nie jest tak dobrze jakby 
się chciało Ŝeby było w naszym kraju. 
 
Następnie Przewodniczący Adam Kopis przeszedł do następnego punktu porządku obrad. 



 15

Ad. 9. Przyj ęcie sprawozdania z działalno ści Gminnego O środka Pomocy Społecznej                     
w Łęce Opatowskiej za rok 2010. 
 
W tym punkcie jako pierwsza głos zabrała Kierownik GOPS-u Pani Aniela Lipińska, która 
powiedziała, iŜ ustawa o pomocy społecznej obliguje ich do przedstawienia Radzie Gminy 
corocznego sprawozdania z działalności wykonywanych zadań w Ośrodku Pomocy 
Społecznej, dlatego przekazała radnym na poprzedniej sesji w/w sprawozdanie do 
zapoznania. Wykonanych zadań było sporo, parę programów równieŜ zrobiono łącznie z 
dwoma projektami, które realizowano oprócz tego był program „Uczeń na wsi”, wypłacono 
stypendia, realizowano dodatki mieszkaniowe oprócz tych zadań związanych z ustawą o 
pomocy społecznej wszystkie zasiłki ale i nie tylko świadczenia równieŜ dłuŜnicy 
alimentacyjni - to przyznała Pani Kierownik jest najgorsza praca  w Ośrodku Pomocy 
Społecznej.  Wydanych decyzji było ok1440, odwiedzili ok. 500 środowisk nie wspominając o 
odwiedzinach w kwestii wywiadów alimentacyjnych, które są wykonywane odnośnie 
świadczeń rodzinnych poniewaŜ takie wywiady teŜ muszą być robione a zwłaszcza do 
dłuŜników i zadłuŜeń alimentacyjnych. Pani Lipińska stwierdziła, iŜ dość dobrze ta  
działalność GOPS-u  w ubiegłym roku wypadła i myśli Ŝe przez radnych będzie równieŜ 
pozytywnie ta działalność oceniana. Na koniec powiedziała, iŜ jeśli ktoś z radnych czy teŜ z 
mieszkańców gminy ma jakieś zapytania, uwagi w kwestii świadczeń, zasiłków to zaprosiła 
do Ośrodka Pomocy w celu wyjaśnienia wszelkich pytań i wątpliwości aŜeby uniknąć 
rozczarowań, nieprzyjemnych sytuacji, plotek. Zawsze jest do dyspozycji i z chęcią odpowie 
na wszelkie pytania.     
 
Pan Przewodniczący Rady podziękował Pani Kierownik i oddał głos Przewodniczącemu 
Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Panu Leszkowi Zalewskiemu o wyraŜenie opinii 
na temat w/w sprawozdania. 
Pan Zalewski powiedział, iŜ z merytorycznego punktu widzenia to jako komisja nie mają 
specjalnie uprawnień we wnikanie w sprawy budŜetowe Ośrodka. Pani Kierownik działa 
według określonego prawa i Komisja właściwie ocenia pracę GOPS-u ocenia ją troszeczkę 
stojąc z boku. Podkreśli, iŜ współpraca od wielu lat między Komisją Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu a GOPS-em układa się od wielu lat dobrze i ma nadzieję Ŝe będzie tak dalej. 
Są w stałym kontakcie poniewaŜ to tak jakby wynika ze spraw, które się nawzajem 
zazębiają.  
 
Wobec braku uwag Rada Gminy Łęka Opatowska zatwierdziła  sprawozdanie z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Łęce Opatowskiej za rok 2010 a następnie Pan 
Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad 
 
Ad. 10. Przyj ęcie sprawozdania z wykonania zada ń ujętych w preliminarzu 
alkoholowym i z programu narkomanii za rok 2010. 
 
Głos w tej sprawie zabrała Pani Kierownik GOPS, która powiedziała, iŜ Ustawa o narkomanii 
i o wychowaniu w trzeźwości równieŜ nakłada na GOPS obowiązek  złoŜenia w/w 
sprawozdania. W tym roku te sprawozdania z programu alkoholowgo i narkomanii połączono 
razem dlatego, iŜ w tamtym roku podjęto bardzo późno uchwałę o narkomanii i dlatego tych 
działań było mniej przeprowadzonych ale myśli ,iŜ większość z nich była przeznaczona na 
profilaktykę. Pani Kierownik w sprawozdaniu starała się ująć wszystkie zadania i profilaktykę 
i świetlicę i akcję letnią i inne wydatki, które były związane właśnie z tym programem 
przyjętym preliminarzem alkoholowym, w którym te wszystkie zadania zazębiają się w grupy 
zadaniowe plus wydatki, które były zrobione na profilaktykę odnośnie narkomanii. W opisie 
takim, którym radni otrzymali jest krótko opisana działalność komisji, ile było posiedzeń, 
czego dotyczyły, ile było osób wezwanych na te posiedzenie komisji, podano w 
sprawozdaniu jak kształtowały się w gminie Łęka Opatowska od 2005 r. sprawy związane z 
wnioskami o leczenie od uzaleŜnienia. 
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Wobec braku pytań Przewodniczący oddał głos Radnemu  Zalewskiemu, który powiedział, iŜ 
sprawozdanie jest wykonane szczegółowo, prace komisji  alkoholowej są bardzo złoŜone. Na 
pierwszym miejscu jest profilaktyka, oczywiście  trzeba  zwalczać zagroŜenia, które niosą te 
dwa nałogi zwłaszcza wśród dzieci. Oczywiście nie zawsze te nasze działania idą z stricte 
przeciwdziałaniu tym nałogom ale chociaŜby utrzymanie świetlic, jest to pewna forma 
odciągania dzieci od innych rzeczy. Prowadzone są świetlice od lat, sprawdzają się, niedługo 
będzie okazja jak co roku moŜna się temu przyjrzeć dokładnie. Będzie niedługo 
zorganizowane zebranie z tymi osobami, które te świetlice prowadzą i moŜna się 
zorientować jak to funkcjonuje moŜe uda się coś usprawnić. Jest równieŜ działalność 
bezpośrednio z osobami uzaleŜnionymi, tutaj sukcesy są nieco mniejsze. Podkreślił, Ŝe 
kaŜda jedna osoba uwolniona od nałogu to jest sukces.    
Punktów w sprawozdaniu jest naprawdę duŜo i wprowadza się coraz więcej nowszych form 
aŜeby urozmaicić dzieciom czy młodzieŜy problemy tych nałogów.Za zgodą Pana Wójta 
zatrudniono osobę, która odwiedza te rodziny pomaga walczyć z nałogiem itd. pomysł jest 
trafiony. Odnośnie finansów to działania są ograniczone, jest określony fundusz i trzeba się 
w tych kosztach zmieścić.  
 
Następnie głos zabrała Pani Kierownik GOPS-u, która dopowiedziała w kwestii świetlic, iŜ 
były otwarte w czasie ferii było bardzo duŜe zainteresowanie. Pani Kierownik sama była, 
widziała, sprawdzała bez uprzedzenia o wizycie. MoŜna zobaczyć na stronie internetowej są 
sprawozdania dyrektorów świetlic , bardzo szczegółowe ze zdjęciami. Dzieci uczestniczące 
w zajęciach, grach, zabawach, potwierdzały Pani Kierownik, Ŝe są bardzo   zadowolone. 
W kwietniu br. planowane jest zorganizowanie na naszym terenie grupy AA, Pani Kierownik 
sądzi, Ŝe dojdzie to do skutku. 
 
Następnie głos zabrała Pani Sołtys wsi Siemianice i serdecznie podziękowała Pani Kierownik 
GOPS-u za pomoc jaką wkłada w prowadzenie świetlicy w Siemianicach. Pani Kierownik w 
kaŜdej chwili słuŜy swoją pomocą. 
 
Wobec braku uwag Rada Gminy Łęka Opatowska zatwierdziła  sprawozdanie z wykonania 
zadań ujętych w preliminarzu alkoholowym i z programu narkomanii za rok 2010 a następnie 
Pan Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad 
            
Ad. 11. Interpelacje i zapytania radnych  

Przewodniczący Rady Adam Kopis poinformował, Ŝe na jego ręce nie wpłynęła Ŝadna 
interpelacja.  

Ad. 12. Odpowiedzi na interpelacje zło Ŝone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było Ŝadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 13. Wolne głosy i wnioski 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który powiedział kilka zdań 
odnośnie szkolenia dla radnych, które odbędzie się w marcu w Starostwie Powiatowym  
w Kępnie.  

 Następnie Przewodniczący Rady poprosił sołtysów aby po zakończeniu obrad Rady Gminy  
zgłosili się po regulamin 10-tego Turnieju Sołectw O Puchar Przewodniczącego Rady Gminy 
Łęka Opatowska, jest tam mała nowość, powiedział, iŜ myśli Ŝe to będzie z korzyścią, iŜ 
podniesie  to rywalizację na szczeblu poszczególnych sołectw, zachęcał i mobilizował 
sołtysów do zorganizowania tych druŜyn w poszczególnych kategoriach w turnieju tenisa 
stołowego.  
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Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który korzystając z okazji pogratulował wszystkim 
nowo wybranym sołtysom oraz podziękował za współpracę dotychczasowym sołtysom min.   
Sołtys wsi Szalonka, Pani Holce Kazimierze  za 12 lat dobrej współpracy. Następnie zwrócił 
uwagę oraz miał prośbę aby na przyszłość w wyborze sołtysów zrezygnowano z okresu 1 – 
godziny w przypadku braku quorum. PoniewaŜ uczestnicząc w dwóch zebraniach wiejskich 
przez tą godzinę osób nie przybyło a wręcz przeciwnie ubyło. Powiedział „szanujmy swój 
czas”  niech nie będzie takiego długiego odstępu między pierwszą godziną a drugą bo to 
niczemu nie słuŜy.  

Idąc dalej głos zabrał Pan Wójt. który powiedział, iŜ przymierzał się do tego w poprzedniej 
kadencji na wniosek Pana Sołtysa Gąszczaka, niestety większość inaczej zadecydowała, Ŝe 
jednak ta godzina ma pozostać. TeŜ z własnego doświadczenia  wie Ŝe ta godzina to jest 
długo, oczywiście jakiś odstęp czasu musi być zachowany ale sądzi Ŝe pół godziny  
w zupełności na sprawy organizacyjne wystarczy.  

Następnie Pan Przewodniczący powiedział, iŜ przychyla się  do propozycji Pana Wójta aby 
przygotować wspólnie protest przeciwko likwidacji Poczty Polskiej na terenie Gminy Łęka 
Opatowska.  

Następnie głos zabrał Pan Sołtys Dariusz Gąszczak i spytał odnośnie Turnieju o puchar 
sołtysa czy jest to druŜyna męska? 

Pan Kopis odpowiedział tak to jest typowo druŜyna męska.  

Na koniec zabrała głos Pani Holka, która serdecznie podziękowała za szczere słowa,  
za współpracę i Ŝyczyła dobrych decyzji i sukcesów oraz poprosiła o pamięć o jej wsi 
Szalonka, poniewaŜ nie mają radnego typowo z miejscowości Szalonka.  

Następnie głos zabrał Radny Skotnik, odnośnie drogi nr 11 czy nie moŜna by było się jakoś 
inaczej dogadać z Dyrekcją Dróg bo kopią, jedne doły, odcinek, którego nie skończyli  
a zabierają się za inny.   

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który powiedział, iŜ postara się skontaktować  
z Kierownikiem budowy i rozmawiać na ten temat. 

Następnie głos zabrała Pani ElŜbieta Skotnik i poprosiła, aby Rada wspólnie z Panem 
Wójtem do właścicieli przygotowała pismo odnośnie tych nieszczęsnych poboczy  w kwestii 
rzeki Prosny i Pratwy Ŝeby coś w tym temacie zrobić, Ŝeby je wyczyścić. Odnośnie drogi  
nr 11 powiedziała, iŜ tych kierowników jest tam więcej, inny od pobocza, inny od nawierzchni, 
inny od chodników.  

Na koniec Wójt powiedział, Ŝe jest na pewno jeden główny kierownik , z nim postara się 
sprawę jak najszybciej wyjaśnić.  

Wobec braku dalszych pytań i uwag  Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego 
punktu porządku obrad. 

Ad.14. Zako ńczenie obrad VI Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Adam Kopis o godz. 14:30 
zamknął obrady VI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

  

Protokółowała                                                                                  Przewodniczący Rady  

/-/ R. Woźnica                 /-/ Adam Kopis 


